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Overleg Tactisch Beraad 93 

Datum & tijd Donderdag, 29 februari van 9.30u tot 11.30u 

Locatie Digitaal, via Webex 

Leden 

Jacques Snel (Voorzitter), Ad van Leest (APG), Frank Jonker (Reconi), 
Hendricus Wind (UnifiedPost), Laura Ouwehand (RVO), Luc Boss 
(Belastingdienst), Marcel Benninga (KvK), Marco Smit (gemeente 
Rotterdam), Sander Balk (UWV) 

Andere aanwezigen Rogier van Dokkum (BZK), Féline van der Heyden (Secretaris Logius), 
Jeroen van Wingerde (Logius), Kolette Visser (Logius) 

Afwezig  

Classificatie Openbaar 

 
 

 Opening, mededelingen en vaststellen agenda 
De voorzitter heet allen welkom en opent de vergadering. De agenda wordt vastgesteld.  
 

- Het Jaarplan van 2024 is geaccordeerd in het SB met één kleine aanpassing op pag. 4 “Dit 
jaarplan is dan ook geschreven met in gedachten dat de overstap naar de nieuwe situatie op 1 
juli 2025 start met een overgangsperiode voor eHerkenningsleveranciers van 36 18 maanden. 
Het huidige stelsel zal derhalve nog minimaal een jaar of drie in stand moeten blijven.” 
Het Jaarplan is gepubliceerd (Jaarplan eHerkenning 2024) en de Secretaris deelt deze met de 
leden. 

- In het vorig TB was al meegedeeld dat de verlenging van de leden van het TB is goedgekeurd 
door het SB, voor een periode van 2 jaar. Nu zijn ook de verlenging van de leden van het SB en 
de voorzitters goedgekeurd, deze voor één jaar. 

- Op verzoek van de voorzitter zijn de TB’s van maart en april verschoven. De aanpassingen zijn 
reeds gemaakt in de agenda. 

 
 Verslag, besluiten en actiepunten 

 
2.1. Verslag en besluitenlijst (bijlage 2.1a en 2.1b) 
Ter vaststelling het verslag en de besluitenlijst van het TB 92 van 11 januari 2024. 
 
Er zijn geen opmerkingen over het verslag of de besluitenlijst. De Voorzitter stelt vast dat deze 
hiermee zijn vastgesteld. 
 
2.2. Actiepuntenlijst (bijlage 2.2) 
Ter bespreking. 

 
Actie 10: “Nagaan vervolgacties bij misbruik algemene machtigingen.” Dit actiepunt te wordt 
besproken op het volgend TB. 
Actie 9: “Nagaan wat de mogelijkheden zijn om personen uit te sluiten van een inlog eHerkenning. 
RVO vindt de Werknemersroute niet voldoende. De RVO zijn in gesprek met leveranciers, 
beheerorganisatie hierover.” Dit actiepunt te wordt besproken op het volgend TB. 
Actie 8: “Toestaan van inloggen van vestiging moet in het stelsel beter beschreven worden. Het 
zou goed zijn als dit punt in het Stelsel verduidelijkt kan worden.” Kolette meldt dat deze actie is 
afgerond. Zij heeft die besproken met Laura. Het resultaat hiervan komt terug bij agendapunt 3.2 
als RFC2412. 
Actie 7: “Vanuit Logius en de leveranciers een groep samenstellen van specialisten die kwalitatieve 
prestatie-eisen opstellen voor IoA & Een scan op te leveren van de bredere door RDI genoemde 
randvoorwaarden.” Kolette geeft een update: Dit actiepunt is voortgekomen uit de memo die de 

https://www.eherkenning.nl/sites/default/files/2024-02/Jaarplan%20eHerkenning%202024_1.pdf
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RDI aan de Staatssecretaris heeft gestuurd over dit onderwerp. Logius heeft een groep van 
specialisten samengesteld die de afgelopen tijd informatie hebben verzameld, niet alleen uit 
Nederland maar ook uit ervaringen binnen Europa. Op 28 maart is het eerstvolgend overleg waarop 
het opstellen van een concept notitie op de agenda staat. In het TB van mei zal Kolette een nieuwe 
update geven. 
Actie 6: “TB leden wordt gevraagd om leden voor de werkgroep van de Calamiteitenorganisatie aan 
te dragen vanuit de eigen organisatie en betrokken makelaars met kennis van de materie en het 
Stelsel.” Jeroen laat weten dat er uit verschillende organisaties afgevaardigden in de werkgroep 
calamiteitenorganisatie zullen deelnemen. De deelname zou nog wel wat breder mogen. Het is nog 
mogelijk om op zeer korte termijn aan te sluiten. Het actiepunt is afgerond. 
Actie 5: “Binnen Petit Comité afstemmen met BZK of de Notitie Kernrisico’s en antwoorden op deze 
risico’s gedeeld mogen worden met de TB leden.” De informatie is doorgestuurd, dus dit actiepunt is 
afgerond. 
Actie 4: “TB leden laten aan de secretaris weten of zij collega’s of contactpersonen uit de achterban 
willen uitnodigen voor de ‘sessie Wdo’.” De sessie Wdo is gepland op 11 juni. Actie blijft staan, het 
is nog mogelijk om aan te geven of een collega wil aansluiten.  
Actie 3: “Het inventariseren van de posities van bestuursorganen over de beleidslijn t.b.v. het 
gebruiken van een privaat middel door overheidsorganisaties.” Rogier zou dit actiepunt graag willen 
aanpassen aangezien de beleidslijn inmiddels helder is. Het actiepunt wordt ‘het inventariseren van 
de posities van bestuursorganen over de beleidslijn’. Rogier gaat in overleg met verschillende 
bestuursorganen. Luc geeft aan dat de BD, en zeker ook de KvK, hierover willen meepraten. 
Actie 2: “TB op de hoogte houden van ontwikkelingen op het API dossier & op het gebied van 
system to system koppelingen.” Frank deelt dat er een dossier voor API koppelingen is aangemaakt. 
Best practices op dit gebied worden door de leveranciers onderling met elkaar gedeeld. Dit dossier 
komt in de Voortgangsrapportages per tertaal terug. Daarmee is dit actiepunt afgerond. 
Actie 1: “Voorstel voor het (proces van) bespreken van de geparkeerde dossiers in het TB.” Komt 
terug bij agendapunt 3. 
 
 

 Change en Release Management; Kolette Visser 
 
3.1. Change en Release management proces (bijlage 3.1) 
Ter informatie. 
Jacques geeft het woord aan Kolette. 
 
Het TB heeft verzocht het Change en Release proces toe te lichten en aan te geven waar de 
inspraak van het TB op de prioritering is geborgd. Kolette heeft daarom het volledige proces op 
hoofdlijnen beschreven. Bij stap 7 wordt aangegeven dat de rapportage (voorheen per kwartaal, nu 
per tertaal) de voortgang en prioritering van de dossiers beschrijft. Het TB zal worden gevraagd de 
prioritering te bevestigen. 
 
Over het proces en de toelichting zijn geen vragen. 
 
3.2. Voorstel release RFC’s (bijlage 3.2) 
Ter goedkeuring. 
Jacques geeft wederom het woord aan Kolette. 
 
In het OB zijn de RFC’s besproken die via de notitie zijn voorgelegd aan het TB. Er is een splitsing 
gemaakt tussen administratieve RFC’s zonder (technische) impact en RFC’s mét (technische) 
impact. Voor deze laatste moet nog een planning gemaakt worden.  
 
Vragen: 
- Rogier vraagt naar de achtergrond van RFC2407 ‘Wijziging rol RDI’. Kolette licht toe: In de 

Staatscourant stond een stuk over de wijziging van de rol en bevoegdheden van de RDI. 
Daarom moesten ook de nodige aanpassingen gemaakt worden in het afsprakenstelsel. Deze 
aanpassing is in samenspraak met de RDI opgesteld.  
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- Laura vraagt of RFC 2412 ook vermeldt wat de nieuwe beschrijving gaat worden. Kolette geeft 
aan dat onder de RFC de linkjes naar de uitwerking staan. In die uitwerking staan alle tekstuele 
mutaties. 

 
Jacques stelt vast dat het TB akkoord is met release 1.13 29 februari 2024. 

 
 

 Wet digitale overheid 
Ter bespreking de laatste ontwikkelingen rond de WDO, regelgeving en doelarchitectuur. 

 
Rogier deelt dat het Petit Comité drie werkgroepen heeft ingesteld: 

• Architectuur; net opgestart. 
• Juridisch/governance; is nog het minst ver qua organisatie. 
• Ontvlechting; deze werkgroep loopt al. Hier zitten ook Rogier en Jeroen in. 

 
Vragen: 
- Luc: Het is goed om te horen dat er een werkgroep Architectuur is. Vanmiddag is Luc bij de 

Stuurgroep ‘Implementatie Stelsel Toegang’, waar een stuk geagendeerd staat met een voorstel 
voor grote wijzigingen op de architectuur. Luc zal in de stuurgroep doorverwijzen naar de 
ingerichte werkgroep hiervoor. 
Rogier geeft aan dat de inhoud van dit voorstel nog enkel onderzoekend is. De inhoud is een plan 
om eH en DigiD voorlopig niet via de nieuwe architectuur te implementeren in het nieuwe stelsel. 
Dit is een optie omdat er signalen zijn dat de nieuwe architectuur nog lang op zich kan laten 
wachten. 

 
 

 Uit eigen kring 
De leden geven een mondelinge terugkoppeling van ontwikkelingen uit eigen kring. Er wordt ook 
een terugkoppeling gegeven van het laatste Leveranciersoverleg en petit comité. 

 
Frank:  
- Er is geen terugkoppeling uit het LO. Het afgelopen LO viel in de voorjaarsvakantie waardoor er 

een lage opkomst was. Alleen lopende zaken zijn besproken. 
- In het Petit Comité is vooral gesproken over de inrichting van de werkgroepen. 
 
Hendricus:  
- Aanvragen vanuit organisaties voor het Kadaster lopen binnen. Gelukkig wordt niet gewacht tot het 

laatste moment. 
- Alle leveranciers staan gereed voor het uitgeven van middelen voor de restgroepen van de BD.  

Volgende week worden 20.000 brieven gestuurd aan de organisaties in het TRR, zowel aan 
Nederlandse niet ingeschrevenen organisaties als buitenlandse ondernemingen. 

 
Luc:  
- Luc vult aan: Voor deze middag was een zgn. ‘Succes borrel’ gepland. Die is uitgesteld naar 5 april. 

Er is met kleine aantallen begonnen en alles loopt goed, er zijn enkel wat kleine issues. Er is dus 
vertrouwen dat het ook goed blijft gaan wanneer alle organisaties, die nu nog gebruik maken van 
het andere portaal, overstappen. Per 1 juli moeten worden ingelogd in het nieuwe portaal. 

- Er is een afspraak geweest tussen KvK en BD over de TRR en een potentieel entiteiten register. 
Hoewel de TRR niet beschikbaar is voor andere organisaties wil Luc graag inventariseren waar er 
behoefte is aan een soortgelijk register. Stuur hiervoor een mail aan Luc. Frank geeft aan dat het 
Kadaster hier i.i.g. ook behoefte aan heeft. 

-  
Marcel: 
- Zoals Luc aangaf wordt er gesproken over een entiteitenregister. Het KvK heeft hierover ook 

contact met EZ, om te bespreken hoe een soortgelijk register zich zal moeten verhouden tot het 
handelsregister. 

 
Marco:  
- Op 8 april is er een hackathon georganiseerd door de VNG voor gemeenten over de single digital 

gateway. Er wordt gekeken hoe gemeenten hier aan kunnen voldoen. Omdat er ook vanuit het 
buitenland moet worden ingelogd komt eIDAS om de hoek kijken. Sommige gemeenten maken nog 
niet gebruik van eH. Het is dus te verwachten dat na 8 april gemeenten zullen gaan aankloppen 
voor meer informatie over eH. 
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Sander: 
- Op dit moment loopt er nog een duale situatie op het portaal, dit loopt goed. 15 juni gaat wordt er 

volledig overgestapt op eH. 
- UWV kijk of Probas geïnitieerd kan worden bij het werkgeverportaal.  
 
Laura: 
- RVO heeft één portaal dat met ketenmachtigingen werkt. Er wordt gekeken of dit zonder vertraging 

breder ka worden ingezet. 
 
Jacques:  
- Ruben Bout, Communicatieadviseur van Logius, vraagt of het TB behoefte heeft aan een 

periodieke, schriftelijke terugkoppeling uit het MarCom overleg. Jacques stelt vast dat dit zeker 
interessant en gewenst is. De Secretaris pakt dit met Ruben op zodat in het eerstvolgend TB een 
terugkoppeling ter informatie wordt meegestuurd. 

 
 

 Rondvraag en afsluiting 
 
Laura:  
- De dienstencatalogus is nu in beheer bij Logius. Wanneer wordt deze overgedragen aan het nieuwe 

stelsel, ofwel aan de VeHa? Rogier: Het huidige Stelsel blijft in de lucht zolang dat nodig is. Omdat 
de dienstencatalogus cruciaal is om diensten te kunnen leveren zal dit mij Logius in beheer blijven 
tot de laatste dienstverlener over is. 

- Laura heeft contact gehad met haar achterban om te inventariseren of er partijen zijn die interesse 
hebben in meer informatie over het huidige Stelsel en governance. Hieruit komt de vraag of het 
mogelijk is om een toehoorder incidenteel bij het TB uit te nodigen. 
Jacques geeft aan dat er geen behoefte is aan meer leden aangezien dat het overleg complex 
maakt. Daarnaast worden alle definitieve verslagen van overleggen gepubliceerd op de website. 
Jeroen vult aan dat er nog wel ruime is voor vertegenwoordigers van gebruikers om lid te worden 
van het TB (of SB), bijv. een burgerinitiatief of Bouwend Nederland. De Secretaris stelt een lijst 
van mogelijke gebruikersorganisaties op voor het volgend TB. De leden kunnen dan besluiten 
welke organisaties kunnen worden aangeschreven. 

 
 
Jacques dankt alle aanwezigen voor de inbreng. Het eerstvolgende TB zal plaatsvinden op donderdag 
11 april vanaf 9.30u, online. 
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